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Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Studienævnet godkendte dagsordenen.

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Det indstilles
- at studienævnet godkender dagsordenens.
- at medlemmer af studienævnet tilkendegiver, om der er punkter til evt. til evt.
Er der punkter til evt.?

Beslutning for Punkt 2: Orientering: Studentersager siden
sidst

Studienævnet tog information om afgjorte sager siden sidst til orientering.

Punkt 2: Orientering: Studentersager siden sidst

Det indstilles
- at studienævnet modtager orientering om studentersager, der er truffet afgørelse i siden
sidste møde i nævnet.
- at nævnsmedlemmerne stiller evt. afklarende spørgsmål til afgørelserne.

Beslutning for Punkt 3: Orientering: Status på optag til
bachelor- og kandidatuddannelsen

Studieleder præsenterede tendenser i årets optag og nævnet drøftede den lidt lavere
søgning til kandidatuddannelsen. I den forbindelse blev det genopfrisket, at
optagelsestallet på KA i 2024 falder til 53 studerende i 2025 til 43, hvilket svarer til det
niveau, der er optaget på i år.

Studienævnet bemærker positivt, at der er god søgning til bacheloruddannelsen, og at
uddannelsen også ser ud til at være attraktiv sammenlignet med søgningen til
idrætsuddannelser på de andre universiteter.

Punkt 3: Orientering: Status på optag til bachelor- og
kandidatuddannelsen

Det indstilles
- At Studienævnet tager optagelsestal for bachelor-/kandidatuddannelsen til orientering.

Baggrund

Årets optagelsesproces er ved at være afsluttet, og optagne studerende er nu indskrevet
på uddannelserne.

Studieleder vil på mødet kort orientere om tendenser i ansøgning og optagelse på
bachelor-/kandidatuddannelsen.
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Hvert år stiler universitetet efter den 1.oktober at ramme et måltal for optagelsen til hver
uddannelse. Måltallet er aftalt med ministeriet for forskning og uddannelse. Måltallet
fremgår af bilaget som ”indfasningstal”.

Bilag
- Status på optagelse idrætsvidenskab og folkesundhedsvidenskab
- Status på KOT Bacheloroptag Health (interesselæsning)
- Status på Kandidatoptag Health (interesselæsning

Beslutning for Punkt 4: Orientering: Igangsæt proces for
kåring af årets underviser

Studerende i studienævnet vil sætte processen i gang. Studenterrepræsentanter giver en
melding om udfaldet på studienævnsmøde i november.

Punkt 4: Orientering: Igangsæt proces for kåring af årets
underviser

Det indstilles
- at studenterrepræsentanterne i studienævnet igangsætter proces for udvælgelse/kåring
af årets underviser.

Baggrund
Årets underviserpriser tildeles hvert år omkring jul. Det er de studerende, der indstiller
kandidater til prisen og sørger for at afgøre, hvem der skal være årets underviser.
Resultatet melders ind til fakultetssekretariatet, der udsteder diplom og følgebrev.
Studerende sørger herefter for at overrække diplom mm. Med prisen følger en
pengegave à 5000,- kr pr. studienævn.

Tidsplan
Fra denne side, hvor der er yderligere informationer:
https://health.medarbejdere.au.dk/uddannelsesomraadet/undervisning-og-
eksamen/underviser-og-studenterpriser/aarets-underviser/

• September-november: Der afholdes afstemning blandt de studerende ved hvert
enkelt studienævn. Når årets underviser er fundet, sender
studienævnsnæstformanden resultatet af afstemningen via formularen til
Fakultetssekretariatet på Health.
• 1. december: Frist for indsendelse af Årets Underviser til fakultetssekretariatet.
Studienævnsformanden får indstillingen til endelig godkendelse.
• 15. december: Fakultetssekretariatet udsteder diplom og følgebrev, som
godkendes og underskrives af dekanen. Studienævnene modtager dette senest
den 15. december og står herefter selv for overrækkelsen af prisen.

Beslutning for Punkt 5: Ændringer til studieordning?

Studienævnet drøftede hvad der kunne være relevant at tage op i evt. kommende
justering af studieordninger, herunder

- ændring af prøveformer set i lyset af bl.a. indtog af chatGPT+ og lignende
sprogmodeller. Ønsket kunne være at at gå i retning af essay opgaver, der også træner
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skriftlighed og giver mulighed for en bredere udprøvning af de studerendes forståelse af
kursernes indhold og af læringsmål.

- ændring af kursustitler, så kurser med praktiske-teoretiske elementer (fx boldspil,
kropsbasis) også i kursustitel afspejler teori-praksis veksling samt forskningsbasering og
-integrationen.

- "studiekompetence" som noget, der fx indskrives i formålsbeskrivelser og evt.
læringmål.

- mulighed for at gennemføre ændringer på kursusniveau, men undgå ændringer i
uddannelsens struktur.

Studienævnet drøftede også tidsaspektet i at få identificeret, adresseret og prioriteret i de
forskellige ønsker. Skal en ny studieordning træde i kraft til efteråret 2024, skal den nye
studieordning kunne publiceres i januar 2024. Studienævnet besluttede på den
baggrund:

- at stile efter at nye studieordninger udarbejdes med henblik på ikrafttrædelse
september 2025.

- at studienævnet på januarmødet 2024 drøfter de samlede ønsker, som på det tidspunkt
skal have en kort beskrivelse og være kvalificerede i dialog mellem forslagsstiller og
studieleder.

Punkt 5: Ændringer til studieordning?

Det indstilles
- at medlemmer af studienævnet bringer evt. overvejelser vedr. justeringer af af
nuværende kandidatstudieordning frem til drøftelse.

Baggrund
Studienævnet drøftede indledningsvis forslag om, at det valgfrie element på 1. semester
af Hum-samf bliver ændret til et obligatorisk kursus - nemlig "Sport og Globalisering".
Studienævnet var positivt stemte over for forslaget og bakkede op om, at studieleder gik
videre med ideen. Ændringen betyder dog, at der skal laves ny studieordning. Opstart af
ny studieordning og håndtering af overgang mellem ordninger kræver et stort
administrativt træk. Studienævnet bedes derfor overveje, om der er andre justeringer af
kandidatstudieordningen, der kan gennemføres ved samme lejlighed.

Institutledelse og prodekan for uddannelse skal godkende ønsket om at lave ny
studieordning, før arbejdet kan sættes i gang.

Beslutning for Punkt 6: Drøftelse: Valgfagsudbud
efteråret 24

Studienævnet udtrykte ønske om, at der bliver fulgt op på tidligere igangsat udvikling af
valgfag inden for det idrætspædagogiske på kandidaten. Ønsket er bl.a., at valgfaget kan
bygge ovenpå idrætspædagogik og de praktisk-teoretiske kurser på
bacheloruddannelsen. Studieleder vil følge op på ønsket.
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Punkt 6: Drøftelse: Valgfagsudbud efteråret 24

Indstilling
Det indstilles
- at studienævnet drøfter eksisterende valgfagsudbud (bachelor og kandidat) med
henblik på at beslutte, om der skal afsøges mulighed for at udvikle nye valgfag til udbud i
efteråret 2024 eller senere.

Baggrund
Valgfag til efteråret 2024 udbydes i kursuskataloget primo 2024. Evt. nye valgfag skal
derfor være klar til endelig godkendelse i studienævnet januar 2024. Derfor tager
studienævnet en sondering af evt. ønsker og forslag i forbindelse med valgfagsudbuddet
til efteråret 2024.
Siden implementering af nye studieordninger har valgfagsudbuddet været stabilet, og det
konkrete udbud fremgår af vedlagte bilag.

Bilag
- valgfagsudbud BA og KA idrætsvidenskab

Beslutning for Punkt 7: Mødeplan for Studienævnet i
efteråret

De fremmødte nævnsmedlemmer godkendte mødeplanen og tog information om det
kommende valg til orientering.

Punkt 7: Mødeplan for Studienævnet i efteråret

Det indstilles
- at studenterrepræsentanter og undervisere meddeler, hvis der er undervisning i
efteråret, der ligger samtidig med de planlagte møde.
- at studienævnet betslutter, om der er anledning til at finde alternative mdøedatoer

Baggrund

Mødeplanen er følgende:

• 18. september kl. 10-12
• 23. oktober kl. 10-12
• 13. november kl. 10-12
• 11. december kl. 10-12
• 30. januar kl. 10-12

Oktober: Husk at der i efteråret er valg til studienævn for 2024. Valget finder sted i
november, og både studerende og undervisere er på valg. Bemærk, at der allerede først i
oktober er frist for at opstille kandidater.
Foreløbig tidsplan og yderligere informationer findes på au.dk/valg og foreløbig tidsplan:
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/tidsplan-2023

Beslutning for Punkt 8: Nyt fra studerende

Studenterrepræsentanten havde ingen punkter til drøftelse.
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Punkt 8: Nyt fra studerende

Nævnets studenterrepræsentanter kan tage punkter op til drøftelse.

Beslutning for Punkt 9: Gensidig orientering

Studieleder orienterede om den forestående uddannelsesevaluering.

Studerende - ingen orienteringspunkter.

Undervisere: Marlene orienterede om udfaldet af det af 1. semesterstuderende fremsatte
ønske om at ændre i eksamensrækkefølgen på 1. semester (jf. drøftelse på mødet i juni).
Konklusionen på de videre drøftelser mellem kursusansvarlige blev, at ønsket ikke kan
imødekommes. En ændring skulle tilgodese de studerendes forberedelse til eksamen i
Kropsbasis, men kursusansvarlige for de øvrige kurser på 1. semester kan ikke se, at en
ændret rækkefølge kan fungere for dem.

Simon orienterede om arbejdet med at planlægge karrierearrangement i samarbejde
med eksterne parter. Arrangementet er målrettet studerende og der var stor tilslutning til
et lignende arrangement sidste år. Til arrangementet skal der i år også sikres deltagelse
fra aftagerpanelet.

Health Studier: Studievejledningen orienterede om, at studiestarten er forløbet godt, og
at tilvalgsstuderende i år og fremadrettet sættes i mentorgrupper sammen.
Mentorgrupperne vil fra i år sætte tematik omkring overgangen fra gymnasiet til
universitetet på dagsordenen. Studievejledningen foreslog at placere
vejledningsarrangement om at skrive akademiske opgaver mm. til 2. eller 3. semester, da
det passer bedre til eksamenskravene her. Studienævnet drøftede mulighederne og
understøtter, at arrangementet godt kan ligge på 2. semester med sigte på den
engelsksprogede eksamen i Sport History and Sport Sociology.

Punkt 9: Gensidig orientering

Mulighed for gensidig orientering

• Studieleder
• Studerende
• Underviserrepræsentanter
• HE Studier

Beslutning for Punkt 10: Eventuelt

Der var ingen punkter til eventuelt.

Punkt 10: Eventuelt

Evt.
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